
 
Referat 
 

 
Ordinært afdelingsmøde i Lundegården 
 

 
Afholdt den 30. marts 2022, kl. 18.30 og fortsat  
den 27. april 2022, kl. 18.30 i Tapeten, Magleparken 5, 2750 Ballerup 
 

 

Til stede på mødet 30. marts 2022:  
154 beboere 

 

Der var til det ordinære afdelingsmøde den 30. marts 2022 fremmødt i alt 154 beboere, 121 

lejemål svarende til 242 stemmer. 

 

Til stede fra KAB og driften:  
Kundechef Michael Glenvad Andersen, kundeøkonom Jonas Daugaard Løvenkrands, 

kundeøkonom Henning Blegind Jacobsen, sekretær Bente Larsen Johnsen 

 

Referent: Bente Larsen Johnsen 

 

Medlemmer af afdelingsbestyrelsen: 
Kenneth Solhof-Nielsen, Bjarne Kristensen, John Wadum Storm, Per Nielsen,  

Erik Arthur Sønderlev, Thomas Lindskov 

 

Dirigent: 
Per Kolding  

 

Til stede på mødet 27. april 2022:  
74 beboere 

 

Der var til fortsættelsen af det ordinære afdelingsmøde den 27. april 2022 fremmødt i alt 74 

beboere, 61 lejemål svarende til 122 stemmer. 

 

Til stede fra KAB og driften:  
Kundechef Michael Glenvad Andersen, sekretær Bente Larsen Johnsen 

 

Referent: Bente Larsen Johnsen 

 

Medlemmer af afdelingsbestyrelsen: 
Formand Kenneth Solhof-Nielsen, Bjarne Kristensen, Erik Arthur Sønderlev,  

Thomas Lindskov, Per Kolding 

 

Dirigent: 
Per Kolding  

30. marts 2022 



Dagsorden: 
 
1.  Velkomst og valg af dirigent  

2.  Valg af stemmeudvalg og referent  

3.  Fremlæggelse af beretning  

4.  Fremlæggelse af samt debat og afstemning om etablering af fibernet  

5.  Fremlæggelse af samt debat og afstemning om nyt affaldssystem se også indkomne 
forslag  

6.  Fremlæggelse af samt debat og afstemning om ladestandere  

7. Fremlæggelse af samt debat og afstemning om opmaling af p-båse på p-pladserne 

7.a Fremlæggelse af samt debat og afstemning om Individuelle pladser – kun en bil  

 pr. husstand 

8. Indkomne forslag, der har huslejekonsekvens  

 1. Maling af havehegn på ydersiden v/Dorte Rasmussen  

 2. Digitale værktøjer til kommende afdelingsmøder v/Peer Heede  

 3. Regnskab til godkendelse v/Peer Heede  

 4. Videoovervågning af containerplads v/Anders Sørensen  

 5. Fjerne skulptur v/Ruben og Annette A. Pedersen  

 6. Bøgehæk i stedet for hegn v/Marianne Jakobsen  

9.  Godkendelse af driftsbudget 2022/2023 samt fremlæggelse af årsregnskab 2020/2021 
til orientering 

10. Valg af formand (1-årig periode) 

11 Valg af medlemmer til afdelingsbestyrelsen 

12. Valg af suppleanter (1-årig periode) til afdelingsbestyrelsen 

13. Valg af repræsentantskabsmedlem (2-årig periode) 

14. Valg af formand til BSU (2-årig periode) 

15.  Valg af medlemmer til BSU 
16. Valg af suppleanter til BSU (1-årig periode) 
17.  Fremlæggelse af samt debat og afstemning om råderetten  
18.  Fremlæggelse af samt debat og afstemning om installationsretten  

19.  Fremlæggelse af samt debat og afstemning om vedligeholdelsesreglementet  

20.  Fremlæggelse af samt debat og afstemning om husordenen  

21.  Indkomne forslag uden huslejekonsekvens  

 1. Tilladelse til at opføre pergolaer/overdækkede terrasser i aluminium v/Pia Parbst  

 2. Nye køkkener via lån i afdelingen v/Nicklas Damgaard Rähr  

 3. Tilladelse til brug af kondenstørretumbler v/Robert Heibing  

 4. Tilladelse til planter i 8 meters højde v/Robert Heibing  

 5. Tilladelse til planter i en højde på 50 cm. højere end hegn v/Robert Heibing  
22.  Eventuelt  
 
 

1. Velkomst og valg af dirigent 

 

På mødet 30. marts 2022 bød Kenneth Solhof-Nielsen velkommen til Lundegårdens 

ordinære afdelingsmøde og foreslog Per Kolding som dirigent.  



 

Forsamlingen godkendte Per Kolding som dirigent. 

 

Dirigenten kunne konstatere, at det ordinære afdelingsmøde var lovformeligt varslet og 

derved beslutningsdygtigt. 

 

 

2. Valg af stemmeudvalg og referent 

 

Mødet 30. marts 2022: blev Joe Emhof, Kirsten Møller og Benjamin Heede af 

forsamlingen valgt til stemmeudvalg.  

 

Mødet 27. april 2022: Bente Steffensen, Kirsten Møller og Benjamin Heede.  

 

Bente Larsen Johnsen fra KAB blev valgt som referent.  

 

 

3. Fremlæggelse af beretning 

 

Den skriftlige beretning er omdelt til samtlige beboere i Lundegården den 22. marts 2022. 

 

Der var i forsamlingen bred enighed om, at den afgåede afdelingsformand for 

Lundegården ikke efterfølgende bør kunne have sæde i organisationsbestyrelsen som 

repræsentant for den afgåede afdeling. 

 

Beretningen blev af forsamlingen taget til efterretning. 

 

Dirigenten præsenterede KAB-medarbejderne, afdelingsbestyrelsen samt den 

fungerende formand for afdelingsbestyrelsen Kenneth Solhof-Nielsen. 

 

 

4. Fremlæggelse af samt debat og afstemning om etablering af fibernet 

 

Anders Lund fra Onefiber/Global Connect var indbudt til at fortælle om fordelene samt de 

økonomiske konsekvenser ved at overgå til det fremtidssikrede Onefiber system, der, - 

som det blev fremhævet, prismæssigt er konkurrencedygtig med øvrige udbydere på 

markedet. 

 

Det nye fibernet vil blive et parallelsystem til nuværende netløsning, og det kan frivilligt til- 

eller fravælges. Der installeres en fibernetboks i hvert lejemål, hvor man kan tilkobles og 

selv beslutte, hvilken tv-udbyder m.v. man ønsker at benytte. 

Herudover opstilles bokse rundt omkring i ejendomsselskabets omgivelser, hvorfra der 

trækkes kabler ud til de enkelte ejendomme. Kablerne vil blive gravet ned i ca. 40-50 

cm’s dybde. 

Det centrale teknikhus vil blive placeret i en kælder.  



Efterfølgende support skal ske via den leverandør, man har valgt at benytte f.eks. 

YouSee. Service, drift, vedligehold, samt hvis der sker noget med selve fibernettets 

elektroniske komponenter, ydes supporten af Onefiber. 

 

Eventuelle erhvervsforbindelser kan tilkøbes, når man bliver koblet på fibernet. 

 

Fordelingen af prisen pr. lejemål sker ud fra en lovbestemt regel for afregning i lov om 

leje af almene boliger (§ 62).  

 

Selve anlægsudgiften betales af Lundegården. 

 

Bestyrelsen anbefalede, at der stemmes for fibernet i Lundegården. 

 

For: 164 stemmer Imod:  99 stemmer Blank:  6 stemmer 

 

Forsamlingen vedtog forslaget. 

 

 

5. Fremlæggelse af samt debat og afstemning om nyt affaldssystem se også 

indkomne forslag 

 

Renovationsudvalget fremlagde forslag til kommende affaldsordning/affaldsstationer. 

De nye affaldsgebyrer er lagt ind i budgettet. Den ekstra stigning er i forhold til 

gravearbejdet/anlæg. 

 

Der var spørgsmål og opklarende svar i forhold til, om tidligere afsatte midler til 

henlæggelser vil kunne dække omkostningerne til etablering af det nye affaldssystem, 

hvilket ikke er tilfældet, da man ikke kan henlægge til nyanskaffelser. 

 

Renovationsudvalget anbefalede, at der stemmes for forslaget om nedgravede 

containere. 

 

For: 154 stemmer Imod: 0 stemmer Blank: 0 stemmer 

 

En enig forsamling vedtog forslaget. 

 

 

6. Fremlæggelse af samt debat og afstemning om ladestandere 

 

Renovationsudvalget fremlagde en mulig løsning, hvortil der var spørgsmål og 

opklarende svar vedr. finansiering, betaling samt vedligeholdelse. 

 

Der var bred enighed om, at der skal undersøges flere muligheder, før der tages 

beslutning om ladestandere. 

 

Forsamlingen vedtog, at forslaget faldt. 



7. Fremlæggelse af samt debat og afstemning om opmaling af p-båse på p-pladserne 

 

Opstregning af p-båse på p-pladserne drøftedes herunder muligheder for at skabe mere 

plads til flere p-båse ved f.eks. at inddrage græsrabatter foran ramperne, fjerne hække 

m.v. samt mulighed for etablering af skråparkeringspladser inde på midten af 

parkeringsarealer. Sidstnævnte skal der søges om godkendelse af hos politiet, og der 

skal være syv meter bagud til at manøvrere på, hvis reglerne skal overholdes. 

Der skal være handicapparkeringsbåse på hver p-plads, og disse skal være bredere end 

de ca. 2,40 m i bredden, de ordinære p-båse skal være, og så skal de være streget op 

hele vejen rundt. 

 

Med stor tilslutning fra forsamlingen blev det vedtaget, at der arbejdes videre med at 

indhente tilbud, og at udgifterne for opstribningen indeholdes i et lån på 5 mill. kr., der 

bl.a. også skal dække udgifterne til containerne. 

 

 

7a. Fremlæggelse af samt debat og afstemning om p-plads til kun én bil pr. husstand 

 

Efter drøftelse af fordele og ulemper ved kun at have én p-plads til rådighed pr. husstand 

besluttede en enig forsamling at lade forslaget falde. 

 

  

8. Indkomne forslag, der har huslejekonsekvens 

 

Forslag 1: Maling af havehegn på ydersiden v/Dorte Rasmussen 

 

Med henvisning til, at det på sidste afdelingsmøde den 28. oktober 2021 blev besluttet at 

vedligeholde plankeværkerne i Lundegården, foreslog Dorte Rasmussen, at der gives 

tilladelse til, at man også må male med træbeskyttelse udvendigt for at bedre 

holdbarheden. 

 

Afdelingsbestyrelsen støttede forslaget, men under forudsætning af, at der i Lundegården 

2 kun males med den grønne farve, der udleveres i samme år, hvor der udleveres maling 

til skure.  

I det tidligere Lundegården 1 må den enkelte beboer male hegn med en egnet træmaling 

i cedertræsrød. 

 

Forslaget blev vedtaget med et overvejende flertal. 

 

 

Forslag 2: Digitale værktøjer til kommende afdelingsmøder v/Peer Heede 

 

På baggrund af drøftelse af det foreliggende forslag om at benytte digitale værktøjer i 

forbindelse med afholdelse af kommende afdelingsmøder besluttede en overvejende del 

af forsamlingen at vedtage et modificeret forslag, der pålægger afdelingsbestyrelsen at 



arbejde videre med at finde en digital løsning, der i nær fremtid vil kunne benyttes som 

supplement til det fysiske fremmøde ved afdelingsmøderne. 

 

 

Forslag 3: Regnskab til godkendelse v/Peer Heede 

 

Det foreliggende forslag om, at afdelingens årsregnskaber skal fremlægges til 

afdelingsmødets godkendelse på kommende afdelingsmøder, blev drøftet. Herunder blev 

det oplyst, at det ikke er muligt at komme med forslag om ændringer/beslutninger til et 

foreliggende regnskab, der er ”historieskrivning”, men at der derimod kan stilles 

opklarende spørgsmål i forbindelse med fremlæggelsen. 

 

Hvis afdelingsmødet skal have mulighed for at godkende årsregnskaberne, vil 

konsekvensen være, at der skal holdes to møder, da der er forskellige frister for hvornår 

budgetter, og hvornår regnskaber skal godkendes.  

Udvidelse af afdelingsmøderne vil betyde yderlige udgifter. Et afdelingsmøde koster ca. 

100.000 kr. at afvikle. 

 

Et overvejende flertal stemte imod, så forslaget faldt.  

 

 

Forslag 4: Videoovervågning af containerplads v/Anders Sørensen 

 

Det er foreslået, at der i forbindelse med forslaget om videoovervågning af p-pladserne 

også indtænkes videoovervågning af containerpladsen.  

 

Det foreliggende forslag faldt, da forslagsstilleren ikke var til stede, men afdelings- 

bestyrelsen ser på mulighederne i forbindelse med undersøgelsen vedrørende 

videoovervågning af p-pladserne, der blev foreslået på afdelingsmødet 28. oktober 2021 

og overdraget til kundechefen i KAB med henblik på at få undersøgt gældende 

lovgivning, tekniske muligheder og økonomi. 

 

 

Forslag 5: Fjerne skulptur v/Ruben og Annette A. Pedersen 

 

Det er foreslået at fjerne skulpturen ved Egernets Kvarter/Møllens Kvarter, men dette kan 

ikke støttes af afdelingsbestyrelsen, da skulpturen er kommunal ejendom. 

 

En samlet forsamling nedstemte forslaget. 

 

 

Forslag 6: Bøgehæk i stedet for hegn v/Marianne Jakobsen 

 

Forslagsstilleren var ikke til stede. 

 



Forslaget om at fjerne havehegnene og i stedet plante bøgehække drøftedes kort. 

Herunder blev det påpeget, at beboerne selv må beslutte, om de ønsker at plante hæk i 

stedet for at have hegn. 

 

En samlet forsamling nedstemte forslaget. 

 

 

9. Godkendelse af driftsbudget 2022/2023 samt fremlæggelse af årsregnskab 

2020/2021 til orientering 

 

Regnskabet for 2020/2021 er rettidigt omdelt til samtlige beboere i Lundegården den 22. 

marts 2022. 

 

Kundeøkonom Jonas Daugaard Løvenkrands gennemgik Lundegårdens regnskab for 

2020/2021. Der var herunder opklarende svar på spørgsmål.  

 

Regnskabet for 2020/2021 blev af forsamlingen taget til efterretning. 

 

Driftsbudgettet for 2022/2023 er rettidigt omdelt til samtlige beboere i Lundegården den 

22. marts 2022. 

 

Kundeøkonom Jonas Daugaard Løvenkrands gennemgik efterfølgende Lundegårdens 

driftsbudget for 2022/2023, hvortil der var opklarende svar på spørgsmål. 

 

Der var forslag om, at det store budget fremover lægges ind på Lundegårdens 

hjemmeside. 

 

Budgettet for 2022/2023 blev af forsamlingen vedtaget og godkendt. 

 

 

10. Valg af formand (for en 1-årig periode) 

 

Afdelingsbestyrelsen foreslog, at valg af formand foregår under afdelingsbestyrelsens 

konstituering, hvilket giver mulighed for at udpege en ny formand, hvis den siddende går 

af i utide. Dvs., at afdelingsbestyrelsen stadig vil være fuldt funktionsduelig. 

 

Forsamlingen vedtog forslaget. 

 

 

11. Valg af medlemmer til afdelingsbestyrelsen 

 

Der skal vælges fire medlemmer (tre for to år og en for et år), hvis formanden vælges 

blandt bestyrelsens medlemmer. Ellers skal der vælges to for to år og en for et år. 

 

 

 



På valg er: 

a) Per Nielsen (2-årig periode), genopstiller 

b) Kenneth Solhof-Nielsen (1-årig periode), genopstiller 

c) Thomas Lindskow (1 – 2-årig periode), genopstiller, men vil gerne være suppleant 

d) Per Kolding (1-årig periode) 

 

Forsamlingen vedtog forslaget. 

 

Afdelingsbestyrelsen ser således ud efter valget: 

 

Titel Navn På valg 

Medlem af afdelingsbestyrelsen Per Nielsen 2024 

Medlem af afdelingsbestyrelsen Kenneth Solhof-Nielsen 2023 

Medlem af afdelingsbestyrelsen Thomas Lindskow 2024 

Medlem af afdelingsbestyrelsen Per Kolding 2024 

Medlem afdelingsbestyrelsen Bjarne Kristensen 2023 

Medlem af afdelingsbestyrelsen Erik Arthur Sønderlev 2023 

Medlem af afdelingsbestyrelsen John Wadum Storm 2023 

 

 

12. Valg af suppleanter (1-årig periode) til afdelingsbestyrelsen 

 

Følgende blev af forsamlingen valgt som suppleanter til afdelingsbestyrelsen for en 1-årig 

periode: 

 

Janne Gudmar, Broens kvarter 29  1. suppleant 

Annette Gramstrup, Gårdens kvarter 11 2. suppleant 

Mikael Esbern Wandel, Broens kvarter 34 3. suppleant  

 

Forsamlingen vedtog forslaget. 

 

 

13. Valg af repræsentantskabsmedlem (1-årig periode) 

 

Afdelingsbestyrelsen foreslår, at indstilling som repræsentantskabsmedlem foregår under 

afdelingsbestyrelsens konstituering.  

 

Forsamlingen vedtog forslaget. 

 

 

14. Valg af formand til BSU (2-årig periode) 

 

På valg er Kirsten Møller, som genopstiller. 

 

Forsamlingen vedtog forslaget. 

 



 

Titel Navn På valg 

Formand til BSU  Kirsten Møller 2024 

 

  

15. Valg af medlemmer til BSU 

 

Der var ingen opstillere. 

 

 

16. Valg af suppleanter til BSU (1-årig periode) 

 

Der var ingen opstillere. 

 

 

17. Fremlæggelse af samt debat og afstemning om råderetten 

 

Det nuværende råderetskatalog er af ældre dato, så på baggrund af, at der er kommet 

nogle nye regler/love, skal kataloget opdateres og godkendes af afdelingsmødet.  

 

Punktet om ”retten til selv at beslutte, om man vil skifte sit hegn ud og plante hæk”, er 

faldet ud af reglementet og skal inkorporeres igen, og punkter, der ikke længere er 

lovpligtige, skal fjernes fra kataloget. 

 

Der var frustration over, at kataloget skal ændres/opdateres uden, at det er præciseret, 

hvilke ændringer der er tale om. 

 

Det drøftedes, at der har været benyttet forskellige versioner af kataloget gennem årene, 

hvilket har betydet, at nogle har fået tilladelse til at opføre skure, overdækkede terrasser 

m.v.  

Nye beboere vil fremadrettet blive henvist til den offentliggjorte version af kataloget, der 

er tilgængelig på hjemmesiden, og det er den version/udgave af kataloget, der vil være 

den gældende. 

 

Forsamlingen vedtog, at det foreliggende råderetskatalog er gældende pr. 27. april 2022. 

 

 

18. Fremlæggelse af samt debat og afstemning om installationsretten 

 

Det blev oplyst, at det nye i forhold til installationsretten er i forhold til antenner, el-biler 

samt udsugning. 

 

Forsamlingen vedtog enstemmigt installationsretten i den fremlagte form. 

 

 

 



19. Fremlæggelse af samt debat og afstemning om vedligeholdelsesreglementet 

 

Tidligere ændringer i vedligeholdelsesreglementet drøftedes. Herunder blev det 

understreget, at der ikke er ændret på, hvordan en bolig skal afleveres. Den skal som 

altid afleveres velvedligeholdt. Et lejemål skal afleveres i henhold til A-ordning. 

 

Forsamlingen vedtog det foreliggende vedligeholdelsesreglement, der hermed er 

gældende pr. 27. april 2022.  

 

 

20. Fremlæggelse af samt debat og afstemning om husordenen 

 

Nye punkter i husordenen drøftedes herunder, at fyrværkeri nu er tilladt fra 27/12 – 1/1 

(tidligere var det kun tilladt 31/12).  

 

Det blev af flere kommenteret, at ordlyden bør opblødes, så der ikke står, at det ikke er 

tilladt at holde kamp- og muskelhunde, men at der f.eks. kommer til at stå ”ulovlige hunde 

ifølge Hundeloven”. 

 

Antallet af kaniner skal godkendes, da de betragtes som husdyr, og så er hønsehold ikke 

tilladt.  

 

Der var ønske om præcisering af, hvor man må have affaldsbeholdere stående. 

 

Fartbegrænsningsskilte max. 30 er fjernet flere steder, hvilket en beboer undrer sig over.  

 

Der var stor utilfredshed med, at glasforsikringen er blevet ophævet, uden at beboerne 

(inkl. afdelingsbestyrelsen) var orienteret af bestyrelsen. Kritikken blev taget til 

efterretning. 

 

Overtrædelse af husordenen drøftedes, da en bekymret mor gerne ville vide, om man vil 

kunne blive sat på porten, hvis ens børn gentagne gange cykler på fortovet. I princippet 

kan enhver overtrædelse føre til opsigelse, så det bør ikke stå ved et enkelt udsagn. 

 

En samlet forsamling vedtog husordenen under forudsætning af, at afdelingsbestyrelsen 

præciserer på smådyrsbegreberne ud fra det, der er drøftet samt ændrer ordlyden til 

”med henvisning til Hundeloven”. 

 

 

21. Indkomne forslag uden huslejekonsekvens 

 

Forslag 1:Tilladelse til at opføre pergolaer/overdækkede terrasser i aluminium 

v/Pia Parbst 

 

Afdelingsbestyrelsen tilslutter sig forslaget om, at det skal være tilladt at bygge 

terrasseoverdækning/pergola af aluminium, da disse er næsten vedligeholdelsesfrie, og 



svaret fra kundechefen var, at hvis det er uden reetableringsomkostninger, overgår det til 

afdelingen. 

 

En samlet forsamling støttede forslaget. 

 

Forslag 2: Nye køkkener via lån i afdelingen v/Nicklas Damgaard Rähr 

 

Det ønskedes oplyst, hvor langt man er i processen i forhold til at finde nye 

køkkenløsninger. Kundechefen kunne oplyse, at priserne i forhold til de forskellige 

varianter er ved at være i mål. Der bliver mulighed for at tilpasse individuelle behov i de 

forskellige husstande.  

 

Der kan afholdes et ekstraordinært møde, hvor der vælges og tages beslutning, når der 

foreligger noget mere konkret.  

 

Pt. kendes huslejekonsekvensen ikke, så derfor blev forslaget ikke sat til afstemning.  

Der kan nedsættes en følgegruppe, så beboere kan være med til at udarbejde forslaget. 

Forslagsstilleren ønskede at være med i en følgegruppe. 

 

 

Forslag 3: Tilladelse til brug af kondenstørretumbler v/Robert Heibing 

 

Forsamlingen vedtog forslaget om, at det præciseres i Råderetskataloget, at det er tilladt 

at opsætte og anvende udluftningstørretumblere i Lundegården, hvis der er forberedt og 

indrettet til det, og ellers anvendes kondenstørretumbler. 

 

 

Forslag 4: Tilladelse til planter i otte meters højde v/Robert Heibing 

 

Der blev henvist til, at der i beslutningsreferatet fra afdelingsmødet i 2020 står, at man 

må have planter op til otte meter. Det er en fejlcitering i referatet, der skulle rettelig stå 

seks meter. 

 

Forslaget blev trukket. 

 

 

Forslag 5: Tilladelse til planter i en højde på 50 cm. Højere end hegn v/Robert 

Heibing 

 

Afdelingsbestyrelsen støtter ikke forslaget om en generel forhøjelse af beplantning på 50 

cm på havehegn. Det blev understreget, at den regel, der er sat som max-højde, skal 

overholdes. De nu gældende regler er tidligere udstukket af beboerne og fremgår af 

vedligeholdelsesreglementet. 

 

Forslagsstilleren ønskede ikke forslaget til afstemning og lod det falde.  

 



 

22. Eventuelt 

 

Der blev spurgt til en status på den nye affaldssortering, og svaret var, at der er kvitteret 

på en aftale, og at det nu afventes, hvornår der projekteres på igangsættelse. 

 

Det blev besluttet, at kundechefen udarbejder en orienteringsskrivelse vedrørende den 

opsagte glasforsikring, der medsendes referatet. 

 

I forhold til status på fibernettet blev det oplyst, at der endnu ikke er underskrevet noget, 

da der er nogle ”knaster, der lige skal høvles på”. 

 

 

 

 

 

 

 

1. del af Lundegårdens ordinære afdelingsmøde 30. marts 2022 sluttede kl. 22.45 

2. del af Lundegårdens ordinære afdelingsmøde 27. april 2022 sluttede kl. 22.20 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

____________________________  _____________________________ 

Navn    Navn 

Dirigent    Formand for afdelingsbestyrelsen 

 


